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§ 1

Allmänhetens frågestund, KS 2019/4
Beskrivning av ärendet
Inga frågor är anmälda till sammanträdet.
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§ 2

Information - Samverkan mellan halländska kommuner 
och regionen, KS 2019/3
Beskrivning av ärendet
Ärendet utgår.

7



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2019-01-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 3

Ledamöternas eventuella frågor, KS 2019/5
Beskrivning av ärendet
Inga frågor är anmälda till sammanträdet.
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§ 4

Anmälan av motioner, KS 2019/6
Beskrivning av ärendet
Följande motioner föreligger:

Filip Bertilsson (M); Motion – Igångsättning av planarbete för Norra 
hamnen och Södra åstranden. KS 2019/49

Filip Bertilsson (M); Motion – Omgestaltning av Stortorget. KS 2019/50
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§ 5

Anmälan av medborgarförslag , KS 2019/7
Beslut
Följande medborgarförslag föreligger:

a) Medborgarförslag – Ekologisk mat i förskola, skola och äldreomsorg 
med fokus på potatisen. KS 2018/640, Andreea-Maria Stiuca 
presenterar sitt medborgarförslag i kommunfullmäktige.

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till servicenämnden för 
handläggning och beslut.

b) Medborgarförslag – Ingen palmolja i kommunens mat. KS 2018/660

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till servicenämnden för 
handläggning och beslut.

c) Medborgarförslag – Ingen engångsplast i kommunen. KS 2018/661

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.

d) Medborgarförslag – Inga kommunala flygresor. KS 2018/662

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.
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e) Medborgarförslag – Kartläggning av äldreboende för att få dem 
mera likvärdiga. KS 2018/675, Margareta Andrée presenterar sitt 
medborgarförslag i kommunfullmäktige.

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till socialnämnden för 
handläggning och beslut

f) Medborgarförslag – Porrfri kommunal miljö. KS 2019/25

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget behandlas och beslutas av 
kommunfullmäktige.
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§ 6

Anmälan av interpellationer, KS 2019/8
Beskrivning av ärendet
Inga interpellationer är anmälda till sammanträdet.
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§ 7

Information - Granskningsrapport om granskning av 
IT- och informationssäkerhet, KS 2018/240
Beskrivning av ärendet
Gösta Svensson (S), ordförande i kommunrevisionen (2014-2018) 
presenterar granskningsrapport om IT- och informationssäkerhet.
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§ 8

Beställning av ny avdelning till Dals Ängars förskola, 
KS 2018/664
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna barn- och utbildningsnämndens beställning av utökning av 
verksamhetsyta motsvarande en avdelning på Dals Ängars förskola.

2. Uppdra åt kultur-, fritid- och tekniknämnden att ta fram förslag på 
utökad utemiljö för Dals Ängars förskola i enlighet med Riktlinje för 
utformning av Falkenbergs förskola. Utemiljön ska kunna tas i anspråk 
snarast möjligt efter utökning av verksamhetsyta.

3. Utemiljön ska anpassas så att den kan användas nyttjas även av 
medborgare, föreningar utifrån lekplatsplanens intentioner.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har beställt utökning av verksamhetsyta 
motsvarande en avdelning på Dals ängars förskola.

Dals ängars förskola öppnade i maj 2018 fyra avdelningar och ett 
mottagningskök i nya lokaler. På plan två finns idag ett förrådsutrymme på 
76 m2. Det råder stor brist på förskoleplatser i centrumområdet och behovet 
av kapacitetshöjning är akut. Därmed finns ett behov av att utöka 
verksamhersytorna på Dals ängars förskola till en beräknad kostnad av ca 
950 tkr.

Motivering av beslut
Falkenbergs tätort är av i stort behov av fler platser inom förskolan. Trots 
nio nya avdelningar läsåret 18/19, samt förtätningar på befintliga 
förskoleenheter, motsvarande ca 55 barn, kommer det i maj/juni saknas ca 
30 platser i centrala delarna av Falkenberg. Förtätningarna som vi kan göra 
till och med april månad innebär att vi kan placera 1880 barn på 120 grupper 
vilket ger ett genomsnitt av 15,6 barn per grupp. Den planerade förtätningen 
innebär att vi ökar barngruppernas storlek markant och överskrider 
Skolverkets rekommendationer. Därför är denna åtgärd viktig så att vi når 
skollagens krav att erbjuda förskoleplats inom fyra månader efter anmälan. 

Dals ängars förskola är från början planerad för fyra avdelningar men det 
outnyttjade förrådsutrymmet kan göra verksamheten mer flexibel. Antalet 
inskrivna barn i förskolan varierar under åren, men ska alltid förhålla sig till 
Skolverkets rekommendationer om barngruppens storlek. Enligt Skolverkets 
rekommendationer är barngruppens storlek max 12 barn i åldern 1–3 år och 
max 15 barn i åldern 4–5 år. På Dals ängars förskola finns i augusti 2018 
60 barn i åldrarna 1–5 år. Med utökad verksamhetsyta kan ytterligare en 
barngrupp beredas plats i förskolan. 
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Vid en utökning av verksamhetsytan enligt förslaget omfattar Dals ängars 
förskola totalt 570 m2 lek- och läryta vilket fördelat på fem barngrupper ger 
114 m2 per barngrupp, att jämföra med rekommenderad yta om 110 m2 per 
barngrupp. 

I Riktlinjer för utformning av förskolor i Falkenbergs kommun anges att 
utemiljön ska ha en storlek som motsvarar minst 40 m2 per barn. En 
granskning av befintliga förskolors utemiljö visar att dessa varierar i storlek 
från ca 26,6 m2/barn (Werners hage) till ca 75 m2/barn (Ängens förskola). 
Det finns emellertid idag ingen sammanställning över samtliga förskolors 
utemiljö, detta då utemiljön inte är densamma som tomtmarken och en 
individuell mätning av utemiljön för samtliga förskolor inte har genomförts. 
Det går därför inte att bestämma ett medelvärde, alternativt ett typvärde för 
utemiljöerna uttryckt i m2/barn.

Dals ängars förskola har en friyta utomhus på 2 209 m2 vilket ger ca 29,5 
m2/barn vid ett antal av 75 barn. Dals ängars utemiljö har i direkt anslutning 
stora grönområden vilka regelbundet används av förskolan i den 
pedagogiska verksamheten med barnen. Det är verksamhetens bedömning 
att de omgivande grönområdena väl kompenserar den relativt mindre 
lekytan per barn den föreslagna åtgärden medför.  

Förskolan är byggd för att som mest kunna ta emot 88 barn och med 
personal. Parkeringsplatser, ytor för att lämna- och hämta samt 
varutransporter är därmed tillräckliga.  

Ekonomi
I investeringskalkylen på 950 tkr ingår ventilation, innertak, belysning, 
målning av väggar, rumsavdelare, fast inredning, barntoalett och en ny 
utrymningsväg. Projektet kommer innebära en utökad internhyra 
(avskrivning och internränta) för barn- och utbildningsnämnden med ca 50 
tkr per år. Kostnaderna för el och vatten ökar marginellt. Internhyran för 
Dals ängars förskola uppgår idag till 1 319 tkr per år.

Utgift för inventarier är beräknade till 100-150 tkr. Medel för inventarier 
finns inte avsatt i budget. Detta får rymmas inom barn- och 
utbildningsnämndens årliga anslag, alternativt inom de medel som finns 
avsatta för inventarier enligt barn- och utbildningsnämndens lokalprogram. 
Eventuellt underskott får behandlas i hanteringen av över- och underskott 
mellan 2019 och 2020.

Barn- och utbildningsnämnden budgetram för 2019 kommer inte justeras i 
och med detta beslut, då nämnden har fått medel för lokalkostnader via 
volymökningar i resursfördelningssystemet. Den ökade hyran utfaller fullt 
ut först 2020. Investeringarna till följd av detta beslut är ej budgeterade. 
Sedan 2011 ligger budgetuppfyllnadsgraden i snitt på ca 70 % av de 
budgeterade investeringarna. Bedömningen är därför att underskottet till 
följd av investeringarna inte kommer att påverka kommunens totala 
upplåningsbehov 2019.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-01-17
Barn- och utbildningsnämnden 2018-12-12 § 182

Yrkanden
Georgia Ferris (KD), Anna Andersson (C) och Per Svensson (S) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Per Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
tilläggsyrkandet att utemiljön anpassas så den kan användas nyttjas även av 
medborgare, föreningar utifrån lekplatsplanens intentioner.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Johanssons (C) tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.
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Kommunfullmäktige 2019-01-29
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§ 9

Beställning av paviljong till Solhagens förskola,         
KS 2018/663
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna etablering av förskolepaviljong med två avdelningar till 
Stafsinge förskola.

2. Utemiljön ska anpassas så den kan användas nyttjas även av 
medborgare, föreningar utifrån lekplatsplanens intentioner.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden begär godkännande att etablera en 
förskolepaviljong motsvarande två avdelningar i anslutning till Solhagens 
förskola. I området Stafsinge/Falkagård finns idag två förskolor, Stafsinge 
förskola med sex avdelningar och Solhagens förskola med tre avdelningar. 
En av Solhagens avdelningar, Stenfalken, är för närvarande lokaliserad till 
en byggnad ca 200 meter från Solhagens förskola. 

Organisationen av Solhagens förskola där en avdelning är lokaliserad till 
annan plats medför organisatoriska problem i samband med öppning och 
stängning av förskolan. Vid öppning behöver avdelningarna verka 
tillsammans för att därefter dela upp sig på de olika avdelningarna. Personal 
och barn vid avdelningen Stenfalken får därmed förflytta sig på allmän g/c-
väg till sina lokaler. Vid stängning gäller det omvända. Barn och personal 
behöver förflytta sin verksamhet från Stenfalken till Solhagen. Detta är en 
organisation som ur verksamhetsperspektiv inte är optimal.

Genom att etablera en förskolepaviljong med två avdelningar i anslutning 
till Solhagens förskola kan avdelningen Stenfalken flyttas permanent 
Solhagens förskola samtidigt som det ges plats för ytterligare en avdelning. 

Motivering av beslut
Falkenbergs tätort är av i stort behov av fler platser inom förskolan. Trots 
nio nya avdelningar läsåret 18/19, samt förtätningar på befintliga 
förskoleenheter, motsvarande ca 55 barn, kommer det i maj/juni saknas ca 
30 platser i centrala delarna av Falkenberg. Förtätningarna som vi kan göra 
till och med april månad innebär att vi kan placera 1880 barn på 120 grupper 
vilket ger ett genomsnitt av 15,6 barn per grupp. Den planerade förtätningen 
innebär att vi ökar barngruppernas storlek markant och överskrider 
Skolverkets rekommendationer. Därför är denna paviljong viktig så att vi 
når skollagens krav att erbjuda förskoleplats inom fyra månader efter 
anmälan. 

Inom området Stafsinge/Falkagård finns för närvarande nio avdelningar 
fördelade på två förskolor, Stafsinge och Solhagens förskolor. En av 
Solhagens avdelningar – Stenfalken – är placerad i lokaler ca 200 meter från 
Solhagens förskola. Därtill är tillfartsvägen till Stenfalken en helt annan än 
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den till Solhagens förskola. Sammantaget försvårar organisationen ett 
effektivt nyttjande av resurserna vid öppning, stängning samt vid 
personalfrånvaro. Organisationen ger också fördyrade kostnader för stödet 
från Kost & städ.

Organisationen av Solhagens förskola, där en avdelning är lokaliserad till 
annan plats, medför organisatoriska problem i samband med öppning och 
stängning av förskolan. Vid öppning behöver avdelningarna verka 
tillsammans för att därefter dela upp sig på de olika avdelningarna. Personal 
och barn vid avdelningen Stenfalken får därmed förflytta sig på allmän g/c-
väg till sina lokaler. Vid stängning gäller det omvända. Barn och personal 
behöver förflytta sin verksamhet från Stenfalken till Solhagen. Vid 
personalfrånvaro uppstår samma problem då personal behöver förflytta sig 
mellan avdelningarna. Sammantaget är detta en organisation som ur 
verksamhetsperspektiv inte är optimal. Vidare har Kost & städ personal på 
både Stenfalkens avdelning och Solhagen för att säkerställa likvärdig 
servicenivå och stöd. Vid en koncentrering av verksamheten till Solhagens 
förskola kan vi minska kostnaderna i dessa avseenden.

I Riktlinjer för utformning av förskolor i Falkenbergs kommun anges att 
utemiljön ska ha en storlek som motsvarar minst 40 m2 per barn. En 
granskning av befintliga förskolors utemiljö visar att dessa varierar i storlek 
från ca 26,6 m2/barn (Werners hage) till ca 75 m2/barn (Ängens förskola). 
Det finns emellertid idag ingen sammanställning över samtliga förskolors 
utemiljö, detta då utemiljön inte är densamma som tomtmarken och en 
individuell mätning av utemiljön för samtliga förskolor inte har genomförts. 
Det går därför inte att bestämma ett medelvärde, alternativt ett typvärde för 
utemiljöerna uttryckt i m2/barn.

Solhagens förskola har idag en utemiljö som är ca 2 500 m2 vilket ger en yta 
om 62,5 m2/barn vid 40 barn. Vid placering av paviljonger motsvarande två 
avdelningar försvinner uppskattningsvis 500 m2 av utemiljön. Vid ett antal 
av 70 barn blir det en yta om 28,5 m2 per barn. För att nå riktvärdet 40 
m2/barn behöver utemiljön ökas med ca 800 m2. 

I området finns stora grönområden vilka regelbundet används av förskolan i 
den pedagogiska verksamheten med barnen. Det är verksamhetens 
bedömning att de omgivande grönområdena väl kompenserar den relativt 
mindre lekytan per barn en paviljong medför.

Ekonomi
Enligt preliminära beräkningar uppgår utgiften för etablering och 
avetablering till ca 2 500 tkr. Utgiften för etablering skrivs av under den 
period paviljongerna används. Utöver kostnader för etablering och 
avetablering tillkommer en årshyra på ca 850 tkr. Stenfalkens lokaler ägs av 
Fabo. Kostnaden för hyra och energi uppgår till 377 tkr per år. 

Barn- och utbildningsnämnden budgetram för 2019 kommer inte justeras i 
och med detta beslut, då nämnden har fått medel för lokalkostnader via 
volymökningar i resursfördelningssystemet. Hyra för paviljongen var dock 
inte med i beräkningsunderlaget för denna resurstilldelning 2019. I det fall 
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resurstilldelningen ej är tillräcklig för att täcka hyran, får detta motiveras via 
hanteringen av över- och underskott mellan 2019 och 2020.

Inventarierna från Stenfalken följer med till den nya paviljongen, men det 
behövs inventarier till ytterligare en avdelning. Utgiften för dessa är 
beräknad till 300 tkr, vilket inte är avsatt i budget. Detta får rymmas inom 
barn- och utbildningsnämndens årliga anslag, alternativt inom de medel som 
finns avsatta för inventarier enligt barn- och utbildningsnämndens 
lokalprogram. Eventuellt underskott får behandlas i hanteringen av över- 
och underskott mellan 2019 och 2020

Investeringarna till följd av detta beslut är ej budgeterade. Sedan 2011 ligger 
budgetuppfyllnadsgraden i snitt på ca 70 % av de budgeterade 
investeringarna. Bedömningen är därför att underskottet till följd av 
investeringarna inte kommer att påverka kommunens totala 
upplåningsbehov 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-01-17
Barn- och utbildningsnämnden 2018-12-12, § 184

Yrkanden
Georgia Ferris (KD), Per Svensson (S), Peter Dygården (S), Lars 
Fagerström (L), Charlotta Jonson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.

Per Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
tilläggsyrkandet att utemiljön anpassas så den kan användas nyttjas även av 
medborgare, föreningar utifrån lekplatsplanens intentioner.

Per Johansson (C) tilläggsyrkar att Barn och utbildningsnämnden får i 
uppdrag att inleda en förstudie om att bygga ut och göra Solhagen till en 
permanent 4 avdelningsförskola.

Per Svensson (S) och Peter Dygården (S) yrkar avslag på Per Johanssons 
(C) andra tilläggsyrkande. 

Propositionsordning
Ordförande ställer först proposition på Per Johanssons (C) första 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.

Ordförande ställer därefter proposition på Per Johanssons (C) andra 
tilläggsyrkande mot Per Svenssons (S) avslag på tilläggsyrkandet och finner 
att kommunfullmäktige beslutar avslå det andra tilläggsyrkandet.
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§ 10

Antagande av informationssäkerhetspolicy,                
KS 2018/139
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Upphäva befintlig informationssäkerhetspolicy.

2. Anta föreliggande förslag till informationssäkerhetspolicy att gälla från 
och med det datum då policyn får laga kraft.

3. Under punkt 4, första meningen inom parentesen, efter ordet ”datorer” 
lägga till ”telefoner”.

4. Uppmana VIVAB och Räddningstjänsten Väst att anta likalydande 
dokument efter erforderliga anpassningar till Varbergs kommuns 
motsvarande dokument. 

Beskrivning av ärendet
Kommunens informationssäkerhetspolicy från 2009 behöver uppdateras för 
att återspegla kommunens verksamhet och möta samhällets krav. 
Kommunstyrelseförvaltningen har arbetat fram ett förslag på ny 
informationssäkerhetspolicy, kommunstyrelsen har 2018-04-10 beslutat att 
förslaget ska sändas ut på remiss till samtliga kommunala nämnder, styrelser 
och Räddningstjänstens direktion. 

Motivering av beslut
Av de synpunkter som inkommit under remisstiden framgår att flera 
nämnder och styrelser välkomnar förslaget till en ny 
informationssäkerhetspolicy. Övriga synpunkter enligt nedan:

Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker förslaget till ny policy men anser 
att policyn också bör innehålla vägledning om hur den årliga uppföljningen 
på nämndsnivå bör ske. Kommunstyrelseförvaltningen ser att uppföljning av 
styrdokument behöver ses över generellt och återkommer kring den 
punkten. Tills vidare får uppföljningen lösas inom ramen för nämndens egen 
kvalitetskontroll och interna kontroll. 

Barn- och utbildningsnämnden anser att det är fördelaktigt med ett tydligt 
styrdokument för informationssäkerhet och anser vidare att policyn bör 
utformas på ett sätt så att det blir tydligt vad som förväntas av varje nämnd, 
styrelse, direktion och enskild medarbetare. Dessutom bör det klargöras vem 
som bekostar de systemuppdateringar som kan komma att krävas för att 
möta kraven i policyn. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att den 
ansvarsfördelning som redogörs för i föreslaget får anses tillräcklig i ett 
övergripande policydokument. Mer detaljerad ansvarsfördelning kan vid 
behov beskrivas i kommande riktlinje. Under Ekonomi, se nedan, anges 
vem som bär kostnader för eventuella uppdateringar.
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Räddningstjänsten Väst anser sig inte ingå i kommunkoncernen och 
kommer att besluta sina egna styrande dokument för verksamheten. 
Eftersom Räddningstjänsten Väst, liksom VIVAB, har att anpassa sig till 
både Varbergs och Falkenbergs styrande dokument föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige uppmanar dessa att 
anta likalydande dokument efter anpassningar till Varbergs kommuns 
motsvarande dokument. Direktionen tas bort från policyn.

Utöver redaktionella ändringar, se bifogat förslag på reviderad 
informationssäkerhetspolicy, anser dataskyddsombudet att syftet med 
policyn formuleras om. Definitionen av en incident bör tydliggöras för att 
omfatta även personuppgiftsincidenter. Vidare är det dataskyddsombudets 
uppfattning att det bör förtydligas att kommunstyrelsen har ett övergripande 
ansvar både vad gäller den administrativa och den tekniska 
informationssäkerheten. För detta ändamål behövs det ytterligare en roll 
som samordnare för den tekniska informationssäkerheten. 
Kommunstyrelseförvaltningen anser att den ursprungliga formuleringen av 
policyns syfte har en vidare betydelse än den som dataskyddsombudet 
föreslår. Ingen åtgärd. Definitionen av incidenter har formulerats om till att 
även omfatta personuppgiftsincidenter. Behovet av en funktion för den 
tekniska IT-säkerheten är en viktig synpunkt som 
kommunstyrelseförvaltningen tar med i det fortsatta arbetet kring 
organisation och ansvar inom informationssäkerhet. I och med kommande 
omorganisation inom kommunstyrelsen kan det tekniska ansvaret komma 
att bli placerad på servicenämnden.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. Policyn kan dock medföra att 
nämnder och styrelser behöver uppdatera sina system för att leva upp till 
policyns krav. Eventuella kostnader för detta faller på respektive nämnd och 
styrelse. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-11-20
Förslag till informationssäkerhetspolicy med ändringar i blått
Kommunstyrelsen 2018-04-10 § 107
Servicenämnden 2018-05-31, § 35
Räddningstjänsten Väst 2018-04-20
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2018-06-13, § 45
Kultur och fritidsnämnden 2018-06-19, § 55
Falkenbergs Energi AB 2018-08-17
Barn- och utbildningsnämnden 2018-08-22, § 122
Socialnämnden 2018-08-22, § 173
Bygglovsnämnden 2018-08-23, § 230
Vatten och Miljö i Väst AB, 2018-08-28, § 61
Tekniska nämnden 2018-08-29, § 87
Dataskyddsombudet, 2018-09-04
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§ 11

Fastställande av taxa för tillsyn och tillstånd enligt 
lagen om skydd mot olyckor samt lagen om 
brandfarliga och explosiva varor, KS 2018/598
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Fastställa taxa för tillsyn och tillstånd enligt lagen om skydd mot 
olyckor att gälla från och med 2019-02-01.

2. Fastställa taxa för tillsyn och tillstånd enligt lagen om brandfarliga och 
explosiva varor att gälla från och med 2019-02-01.

3. Taxan indexuppräknas årligen med prisindex för kommunal verksamhet 
med oktober som basmånad och 2019 som basår.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till ny taxa för antagande avseende tillsyn och 
tillstånd enligt lagen om skydd mot olyckor (LSO) samt tillsyn och tillstånd 
enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE). Räddningstjänsten 
Väst och de övriga räddningstjänsterna i Hallands län anser att nuvarande 
taxor inte är i proportion till de granskande verksamheternas storlek, vilket 
främst blir till nackdel för de mindre verksamheterna. Vidare har 
räddningstjänsterna de senaste åren förändrat arbetssättet med tillsyn i 
enlighet med Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps (MSB) 
rekommendationer, vilket inte varit följsamt med taxan som därför inte 
längre täcker kostnaderna.

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) presenterade år 2017 en modell 
för hur kommunerna skulle kunna räkna fram taxa för tillsyn och tillstånd, 
vilket bland annat innebär att fasta tider tas fram för olika typer av 
verksamhetskategorier och sedan multipliceras med en framräknad 
timavgift. Därefter kan en fast kostnad tas ut. Räddningstjänsterna i 
Hallands län har gemensamt, utifrån SKL:s modell, tagit fram generella 
tider för vad en verksamhetstillsyn tar i tidsanspråk. Sedan har respektive 
räddningstjänst tagit fram en timavgift för tillsyns- och tillståndshantering. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att taxorna för tillsyn och tillstånd 
enligt LSO och LBE fastställs och gäller från och med 2019-02-01. Vidare 
föreslås att taxan indexuppräknas årligen med prisindex för kommunal 
verksamhet med oktober som basmånad och 2019 som basår. Taxans första 
justering sker för verksamhetsåret 2020.

Ekonomi
Avgift enligt taxan ska betalas av den där tillsyn skett eller den som ansökt 
om tillstånd mot faktura. Handläggningskostnaden är 1100 kr per timme för 
LSO respektive LBE. Vid samordnad tillsyn enligt LSO och LBE är 
handläggningskostnaden medelvärdet av timavgiften för LSO och LBE.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-12-04
Räddningstjänsten Väst, tjänsteskrivelse, 2018-11-20
Taxa för tillsyn enligt lagen om skydd mot olyckor samt tillsyn och tillstånd 
enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (förslag)
Taxetabeller enligt LSO och LBE
Underlag för taxetabell enligt LSO och LBE
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§ 12

Återrapportering av uppdrag att utreda 
förutsättningarna för inrättande av ett servicecenter, 
KS 2018/316
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna genomförd utredning om förutsättningarna för inrättande av 
ett servicecenter i Falkenbergs kommun.

2. Uppdra åt servicenämnden att, i samråd med berörda nämnder, utreda 
former för en eventuell samlokalisering med Statens servicecenter. I 
utredningsarbetet ska ingå hur den service som finns på Kontaktcenter i 
Stadshuset kan kompletteras utifrån behov av ytterligare 
samhällsvägledning.

3. Servicenämndens utredning ska vara klar i juni 2019.

Beskrivning av ärendet
I samband med behandlingen av en motion från Sara Grimpe 
Wernersson (S) beslutade kommunfullmäktige 2018-05-29 att uppdra åt 
socialnämnden att, tillsammans med servicenämnden, utreda 
förutsättningarna att inrätta ett servicecenter för kommuninvånare i enlighet 
med motionärens intention om samlokalisering av myndighetskompetens. 

Socialnämnden har, tillsammans med servicenämnden, utrett 
förutsättningarna för inrättande av ett servicecenter i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut. I utredningen, som finns i tjänsteskrivelse 
daterad 2018-09-28, redovisas hur nuvarande informationsservice genom 
kontaktcenter i Falkenbergs kommun fungerar, samt beskrivning av en del 
andra halländska kommuners hantering av information och vägledning till 
medborgare. Vidare framgår i utredningen information om samlokalisering 
av de statliga myndigheterna Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 
Pensionsmyndigheten och Skatteverket under den nya organisationen 
Statens servicecenter för bättre samordning av kontakt med medborgare. 
Statens servicecenter kommer att driva de statliga servicekontoren från och 
med 2019-06-01.

Socialnämnden och servicenämnden föreslår i och med antagandet av 
utredningen att servicenämnden ska utreda former för samlokalisering med 
Statens servicecenter. I utredningsarbetet ska ingå hur den service som finns 
på Kontaktcenter i Stadshuset kan kompletteras utifrån behov av ytterligare 
samhällsvägledning.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att det finns en positiv inställning 
till samlokalisering av information och vägledning riktad till medborgare 
om kommunala och statliga frågor, både internt i Falkenbergs kommun och 
hos de myndigheter som för närvarande är samlokaliserade, och framledes 
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kommer tillhöra Statens servicecenter. Med en samlokalisering finns vinster 
och synergieffekter utifrån medborgarnas perspektiv i form av en mer 
tillgänglig service. 

Den av socialnämnden och servicenämnden antagna utredningen påvisar ett 
behov av någon form av samordning mellan kommunen och en del statliga 
myndigheter, bland annat med anledning av att kontaktcenter möter flera 
personer som har eller är i behov av kontakt med flera olika myndigheter 
om exempelvis bostadsbidrag och pensioner eller vid sjukdomstillstånd. Hur 
samordningen mellan kommunen och Statens servicecenter i praktiken 
skulle kunna utformas bör utredas vidare eftersom en fysisk samlokalisering 
inte nödvändigtvis måste vara mer fördelaktig om behovet kan tillgodoses 
med hjälp av digitala lösningar eller andra alternativ. För en framgångsrik 
samlokalisering kan en utökning av kontaktcenter vara nödvändig, möjligen 
i form av en eller flera samhällsvägledande tjänster som naturligt bör 
tillhöra servicenämnden med hänsyn till kontaktcenters tillhörighet i 
organisationen. 

Mot bakgrund av socialnämndens och servicenämndens påbörjade 
utredningsarbete i fråga om samlokalisering utifrån kommunfullmäktiges 
beslut föreslår kommunstyrelseförvaltningen att servicenämnden ska, i 
samråd med berörda nämnder, utreda former för en eventuell 
samlokalisering med Statens servicecenter. I utredningsarbetet ska ingå hur 
den service som finns på Kontaktcenter i Stadshuset kan kompletteras 
utifrån behov av ytterligare samhällsvägledning. 

Ekonomi
Förslaget till beslut bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-11-14
Socialnämnden 2018-10-24, § 209
Servicenämnden 2018-10-25, § 66
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-09-28

Yrkande
Marcelle Farjallah (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.
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§ 13

Överlåtelse av exploateringsavtal 205. Ullarp 1:43,      
KS 2018/635
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna överlåtelse av exploateringsavtal 205 till Ullarpstomter AB.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade 2013-03-26 att godkänna exploateringsavtal 
nr 205 med Skrea Hus AB. Exploateringsavtalet reglerar exploatörens 
åtaganden för genomförandet av detaljplan för Ullarp 1:74 m.fl. Fastigheten 
Ullarp 1:43 är nu överlåten från Skrea Hus AB till Ullarpstomter AB. 
Exploatören har lämnat in en begäran om att exploateringsavtalet som berör 
fastigheten Ullarp 1:43 överlåts till den nya fastighetsägaren, Ullarpstomter 
AB.

Motivering av beslut
Enligt exploateringsavtalet får avtalet inte överlåtas utan kommunens 
skriftliga godkännande. Ullarpstomter AB är ett av exploatören helägt 
bolag. Då bolaget numera äger fastigheten som berörs av 
exploateringsavtalet, bör även exploateringsavtalet överlåtas till bolaget. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att exploateringsavtalet överlåts till 
Ullarpstomter AB.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-12-06
Överlåtelse av exploateringsavtal 205. Ullarp 1:43, 2018-11-26
Exploateringsavtal 205, 2013-03-26
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§ 14

Ändring av kommunfullmäktiges arbetsordning § 46 
Allmänhetens frågestund, KS 2018/612
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att den tillfälliga regleringen i kommunfullmäktiges 
arbetsordning § 46 Allmänhetens frågestund löpte ut 2018-12-31, 
varefter den ordinarie regleringen avseende frågestunden därmed åter 
tillämpas.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2017-01-31 att införa 
en försöksperiod med allmänhetens frågestund på 
fullmäktigesammanträdena under perioden 2017-02-01 – 2018-12-31. 
Allmänhetens frågestund har tidigare endast tillämpats vid två tillfällen per 
kalenderår, men i och med den tillfälliga regleringen har frågestunden varit 
aktuell på samtliga sammanträden under året, med undantag för det tillfälle 
då budgeten fastställs. 

I enlighet med regleringen kan frågan ställas av kommunmedlem till 
fullmäktiges ledamöter och ersättare, ordföranden och vice ordföranden i 
nämnder, styrelser, bolag och stiftelser, samt till samägda bolag och 
revisorer. Frågan tillåts röra ärenden även utanför mötets aktuella 
dagordning och vara av sådan karaktär att den kan besvaras kortfattat. 
Frågan tillåts inte röra myndighetsutövning, personrelaterade ärenden eller 
områden som kan antas väcka förargelse. Kommunfullmäktiges presidium 
avgör om en inkommen fråga får ställas eller inte.

Under den tid försöksperioden med allmänhetens frågestund varit aktuell 
har kommunfullmäktige sammanträtt 19 gånger då det varit möjligt för 
allmänheten att ställa frågor till vissa förtroendevalda, varav en fråga har 
ställts vid ett tillfälle. 

Motivering av beslut
Eftersom försöksperioden löper ut 2018-12-31 har fullmäktiges presidium 
beslutat att föreslå kommunfullmäktige att låta den regleringen i 
fullmäktiges arbetsordning § 46 Allmänhetens frågestund gälla tills vidare 
från och med 2019-02-01. Vidare föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
det i ändringen av arbetsordningen § 46 tas bort om uppgift om att 
allmänhetens frågestund ska informeras om i ortstidningarna, eftersom 
information om frågestunden redan finns med på fullmäktiges kungörelser.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-11-28
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun, utdrag § 46
Kommunfullmäktige 2017-01-31, § 11

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.
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§ 15

Motion - Underlätta för cyklister att pendla,                 
KS 2017/283
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Hänskjuta motionens intention om trygghetsfrämjande åtgärder vid 
järnvägsstation till budgetberedningen.

2. Därmed anse motionen om att utreda frågan om tryggare cykelparkering 
och förvaring på eller i anslutning till järnvägsstationen vara bifallen.

Beskrivning av ärendet
Per Johansson (C) har inkommit med en motion om att tekniska nämnden 
ska uppdras att utreda frågan om tryggare cykelparkering och förvaring på 
eller i anslutning till järnvägsstationen i Falkenberg. Motionären menar att 
cykling är gynnsam för både folkhälsan och miljön, men cyklar är emellertid 
stöldbegärliga. Det föranleder en otrygghet bland stadens pendlare att 
parkera cykeln på stationen vid tågpendling. Motionären anser att en 
tryggare cykelförvaring på stationen skulle kunna leda till att andelen 
tågresenärer som väljare cykel för transport ökar. 

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. 
2017-08-30 meddelade nämnden att motionen bör anses behandlad eftersom 
nämnden redan äskat om investeringsmedel till befintlig cykelbudget för att 
bland annat kunna bygga cykelgarage med möjlighet att låsa in cyklar och 
ladda elcyklar. Vid tillfället var lokalisering för åtgärderna ännu inte 
fastställd. Tekniska nämndens äskande om medel till budget för 2018 
beviljades sedermera inte.

Kommunstyrelsen beslutade vid behandlingen av motionen 2017-10-17 att 
återremittera ärendet till tekniska nämnden för att utreda var ett cykelgarage 
med möjlighet att låsa cyklar och ladda elcyklar kan placeras. Tekniska 
nämnden har därefter, 2018-10-24, genomfört en utredning utifrån dels 
motionärens förslag och dels kommunstyrelsens beslut, och föreslår en 
placering med plats för 60-80 cyklar. Den föreslagna placeringen, mellan 
nuvarande bilparkering och perrong, är vald med omsorg om potentiell 
användningsgrad och tillgång till el.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens uppfattning att cykling ska 
främjas och att det ska kännas tryggt och säkert att parkera cyklar på 
Falkenbergs järnvägsstation, precis som på många andra platser runt om i 
kommunen. Vidare konstaterar kommunstyrelseförvaltningen att 
motionärens förslag harmoniserar väl med kommunens cykelstrategi. 
Tekniska nämnden har dock, både inför budget för 2018 och budget för 
2019, äskat om en utökning av investeringsmedel till cykelbudget med 
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1000 tkr för att bland annat kunna bygga cykelgarage med möjlighet att låsa 
in cyklar och ladda elcyklar. Budgetberedningen har emellertid inte beviljat 
äskandena, vilket innebär att det inte finns medel i budget under 2019.

Kommunstyrelseförvaltningen anser att motionen bör bifallas eftersom 
tekniska nämnden utrett en eventuell placering av cykelgarage vid 
Falkenbergs station som kan underlätta för cyklister att pendla, samt tidigare 
år äskat om medel för ett genomförande. Vidare föreslås ärendet hänskjutas 
till budgetberedningen.

Ekonomi
Kostnaden för anläggande samt drift och underhåll för ett cykelgarage i 
enlighet med motionärens förslag uppskattas till 2000 tkr. Det finns för 
närvarande inte medel i budget för sådana åtgärder. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-11-30
Motion om att underlätta för cyklister att pendla, 2017-05-19
Kommunstyrelsen 2017-10-17, § 279
Tekniska nämnden 2018-10-24, § 102
Tekniska nämnden 2017-08-30, § 90

Yrkande
Per Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.
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§ 16

Motion - Falkenbergs kommun saknar pappagrupp,    
KS 2017/592
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att utvärdera pappagruppens 
försöksverksamhet på Sloalyckan för att överväga om samarbetet med 
Gullvivans öppna förskola ska fortgå. Därefter överväga utredning om 
det föreligger behov av ytterligare pappagrupper i Falkenbergs kommun.

2. Därmed anse motionen behandlad.

Beskrivning av ärendet
Gabriella Geertinger (S) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att ge 
förutsättningar för den ideella pappagruppen att i samarbete med Gullvivans 
öppna förskola även fortsättningsvis ska kunna driva pappagrupp. Vidare 
föreslår motionären att förutsättningarna ska utredas för att kunna erbjuda 
pappagrupper på fler öppna förskolor i kommunen.

Barn- och utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen och föreslår att socialnämnden ska uppdras att utreda 
förutsättningarna för att starta upp pappagrupper, samt att medel tillförs till 
pappagruppen på Sloalyckan i syfte att verksamheten kan fortsätta och dess 
effekter utvärderas.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens bild av att pappagruppen 
på Gullvivans öppna förskola på Sloalyckan kan bidra till ökad integration 
och underlätta för nyanlända och andra i sin fadersroll. 

För närvarande drivs en pappagrupp som försöksverksamhet vid Gullvivans 
öppna förskola. Pappagruppen kan söka föreningsbidrag från både 
socialnämnden och kultur- och fritidsnämnden för att även fortsättningsvis 
kunna bedriva sin verksamhet. Om verksamheten bedrivs på Gullvivans 
öppna förskola eller på någon annan plats i kommunen är inte bundet till det 
ekonomiska stöd socialnämnden och kultur- och fritidsnämnden kan 
erbjuda.
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Pappagruppen började som ideellt initiativ, och från januari 2018 finns en 
heltidstjänst vid barn- och utbildningsförvaltningen med ansvar för 
verksamheten. Pappagruppen drivs av kommunen fram till och med juni 
2018. Kommunstyrelseförvaltningen anser att försöksverksamheten först 
bör utvärderas, innan andra utredningar påbörjas om att eventuellt starta upp 
ytterligare pappagrupper i kommunen. Sådana utredningar bör inte föregripa 
det arbete som för närvarande görs på Sloalyckan. Avhängigt av vad 
utvärderingen av pappagruppen på Sloalyckan visar för effekter kan det 
först därefter aktualiseras att genomföra ytterligare utredningar om 
etablering av pappagrupper i Falkenbergs kommun. Eftersom barn- och 
utbildningsnämnden har en betydande roll i pappagruppens verksamhet, 
bland annat med kopplingen till Gullvivans öppna förskola och en 
heltidstjänst för uppdraget, föreslås att barn- och utbildningsnämnden också 
genomför utvärderingen. Därmed bör motionen anses behandlad.

Ekonomi
Den försöksverksamhet som för närvarande bedrivs på Sloalyckan 
möjliggörs genom etableringsmedel. För att låta försöksverksamheten 
övergå i en mer permanent lösning, där en utvärdering bör ligga till grund 
för ett sådant eventuellt ställningstagande, erfordras ytterligare medel för en 
samordnartjänst. Då verksamheten med fördel kan samordnas med annan 
verksamhet bedöms lokalkostnader och dylikt inte bli stora poster. En 
utvärdering och eventuella utredningar bör redovisa kostnader.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-12-03
Motion om att Falkenbergs kommun saknar pappagrupp, 2017-12-14
Barn- och utbildningsnämnden 2018-03-21, § 40
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-02-20
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§ 17

Motion - Kommunanställda utbildas och att 
upphandlade företag har utbildning i sexualiserat våld, 
våld i nära relation samt jämställdhetsarbete,             
KS 2018/153
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppmana samtliga nämnder, bolag och Räddningstjänst Väst att tillse att 
all personal får utbildning om tecken på sexualiserat våld och våld i nära 
relationer. Därmed anses första att-satsen vara behandlad. 

2. Uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram underlag för utbildning inom 
jämställdhet. Därmed anses motionens andra att-sats om att alla 
kommunanställda ska få utbildning i jämställdhetsarbete vara bifallen.

3. Företag som kommunen upphandlar tjänster av ska kunna uppvisa att 
företaget utbildat sin personal om sexualiserat våld och våld i nära 
relationer avslås.

4. Företag som kommunen upphandlar tjänster av ska kunna uppvisa att 
företaget utbildar sin personal i jämställhet inom arbetslivet avslås.

Beskrivning av ärendet
Det har inkommit en motion via Mikael Hallberg och Per Sjöwall (V) om att 
alla kommunanställda ska utbildas och att upphandlade företag har 
utbildning i sexualiserat våld, våld i nära relationer samt 
jämställdhetsarbete. De yrkar på att alla kommunanställda ska få utbildning 
om sexualiserat våld och våld i nära relationer, att alla kommunanställda ska 
få utbildning i jämställdhetsarbete, att företag som kommunen upphandlar 
tjänsten av ska kunna uppvisa att företaget utbildat sin personal om 
sexualiserat våld i nära relationer, att företag som kommunen upphandlar 
tjänster av ska kunna uppvisa att företaget utbildar sin personal i 
jämställdhet inom arbetslivet.

Motivering av beslut
Personalavdelningen och upphandlingsenheten vid 
kommunstyrelseförvaltningen har getts möjlighet att yttra sig. I korthet 
föreslår personalavdelningen att utbildningsinsatsen sker genom 
implementering i det systematiska arbetsmiljöarbetet, via information och 
dialog på arbetsplatsträffar och att kommunikation förs om vart 
medarbetarna vänder sig om hen upplevt våld i nära relationer eller 
sexualiserat våld. Tillvägagångssättet grundar sig i vikten av att arbeta 
systematiskt med jämställdhetsfrågor för att undvika att det blir en sidofråga 
utanför det ordinarie arbetet.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att avslå de övriga att- satserna för 
att det inte är förenligt med grundprinciper i anbudsskedet och för att det 
inte finns någon standard för utbildningsinnehållet vilket blir svårt att 

33



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2019-01-29

Utdragsbestyrkande
2 (2)

upprätthålla och kvalitetsmässigt efterfölja. Upphandlingsenheten ställer 
dock redan idag krav i samband med upphandlingar på följande: 
Diskriminering på grundval av etnisk tillhörighet, kön, religion, socialt 
ursprung, handikapp, politiska åsikter eller sexuell orientering inte får 
förekomma (ILO 100 och 110).

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-12-05
Personalavdelningen
Motionärer

Yrkande 
Anita Gidén (V) yrkar:

1. Uppdra till samtliga nämnder, bolag och Räddningstjänst Väst att tillse 
att all personal får utbildning om tecken på sexualiserat våld och våld i 
nära relationer. Därmed anses första att-satsen vara bifallen. 

2. Uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram underlag för utbildning inom 
jämställdhet. Därmed anses motionens andra att-sats om att alla 
kommunanställda ska få utbildning i jämställdhetsarbete vara bifallen.

3. Företag som kommunen upphandlar tjänster av, enligt lagen om 
valfrihetssystem, ska kunna uppvisa att företaget utbildat sin personal om 
sexualiserat våld och våld i nära relationer.

4. Företag som kommunen upphandlar tjänster av, enligt lagen om 
valfrihetssystem, ska kunna uppvisa att företaget utbildat sin personal i 
jämställhet inom arbetslivet.

Stig Agnåker (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Propositionsordning
Ordförande ställer Stig Agnåkers (C) yrkande mot Anita Gidéns (V) 
yrkande mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med Stig Agnåkers (C) yrkande.

Reservation
Anita Gidén (V) och Lennart Johnsson (V) reserverar sig till förmån till 
bifogad reservation.                                        Se bilaga § 17 till protokollet.
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§ 18

Medborgarförslag - Caféet på nya biblioteket ska 
drivas av gymnasieelever, KS 2018/232
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget eftersom det inte finns ett tillräckligt 
elevunderlag för att elever ska kunna driva ett café på Kunskaps- och 
kulturcentrum.

Beskrivning av ärendet
Sven-Inge Möller har inkommit med ett medborgarförslag om att det 
kommande caféet på Kunskaps- och kulturcentrum (KKC) ska drivas av 
elever på Falkenbergs gymnasieskola. Förslagsställaren menar att en sådan 
åtgärd kommer leda till att eleverna bland annat får utlopp för sin kreativitet 
och kan lära sig driva ett café.

Barn- och utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden har beretts 
möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. Kultur- och fritidsnämnden 
låter meddela att drift av caféverksamheten på KKC ska upphandlas i 
enlighet med Lag om offentlig upphandling (LOU), varför det för 
närvarande inte går att bemöta förslagsställarens förslag. Barn- och 
utbildningsnämnden avger i sitt yttrande att antalet elever per årskurs i 
gymnasieskolans restaurang- och livsmedelsprogram uppgår till cirka 15-20 
stycken, varav cirka hälften går inriktningen bageri och konditori. Det 
innebär sålunda att ett café som drivs av elever inte kommer att kunna 
fungera utan stöd av extern personal med anledning av elevernas tid för 
yrkesutbildning samt utbildning i gymnasiegemensamma ämnen. Vidare 
kommer eleverna inte att vara tillgängliga för caféarbete i samband med lov 
och andra ledigheter. Elevarbete på caféet i KKC i enlighet med 
förslagsställarens förslag bedöms således kunna ske i mycket begränsad 
omfattning. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår förslagsställarens intention om att 
praktiska moment i utbildningen kan vara främjande för kreativiteten och 
öka lärandet inom det område eleverna studerar. Av den anledningen har 
samtliga yrkeselever under sin utbildningstid 15 veckors arbetsplatsförlagt 
lärande där utbildning sker i faktiska yrkessituationer. Tiden för praktik 
finns således redan för närvarande.

Likt barn- och utbildningsnämnden delar kommunstyrelseförvaltningen 
synen att det bedöms föreligga utmaningar med att låta elever driva café på 
KKC i enlighet med förslagsställarens förslag eftersom det endast går cirka 
sju till tio elever per årskurs på gymnasieskolans bageri- och 
konditoriinriktning. Det innebär sålunda att ett café som drivs av elever inte 
kommer att kunna fungera utan stöd av extern personal med anledning av 
elevernas tid för yrkesutbildning samt utbildning i gymnasiegemensamma 
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ämnen. Vidare kommer eleverna inte att vara tillgängliga för caféarbete i 
samband med lov och andra ledigheter. Elevarbete på caféet i KKC i 
enlighet med förslagsställarens förslag kommer därför endast kunna ske i 
mycket begränsad omfattning. I enlighet med barn- och 
utbildningsnämndens yttrande över medborgarförslaget anse därmed 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget ska avslås.

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-11-30
Medborgarförslag om att caféet på Kunskaps- och kulturcentrum ska drivas 
av gymnasieelever, 2017-04-23
Barn- och utbildningsnämnden 2018-09-19, § 134
Kultur- och fritidsnämnden 2018-10-23, § 89
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§ 19

Val av representanter till Kattegatts kustvattenråd,     
KS 2019/38
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Representant
Bengt Hackberg (S)

Beskrivning av ärendet
Val av representant till Kattegatts kustvattenråd för perioden 2019-2022 
föreligger.
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§ 20

Val efter Tommy Nilsson (MP) som revisor i 
Falkenbergs kommun samt som revisorssuppleant i 
Favrab och VIVAB, KS 2018/461
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny revisor för Falkenbergs kommun vid kommande sammanträde.

2. Utse ny revisorssuppleant i Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 
vid kommande sammanträde.

3. Utse ny revisorssuppleant i Vatten och Miljö i Väst AB vid kommande 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till fyllnadsval efter Tommy Nilsson (MP) som 
revisor för Falkenbergs kommun samt som revisorssuppleant i Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB (FAVRAB) och Vatten och Miljö i Väst AB 
(VIVAB). 
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§ 21

Val efter Gejbert Strömdahl (SD) som revisor för 
Falkenbergs kommun, KS 2018/618
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Jan Nilsson (SD) som ny revisor för Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Gejbert Strömdahl (SD) har beviljats entledigande från uppdraget som 
revisor för Falkenbergs kommun, KF § 319/18. Förslag till fyllnadsval 
föreligger nu.
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§ 22

Meddelanden och anmälningar, KS 2019/9
Beslut
Inga meddelanden och anmälningar föreligger till sammanträdet.
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Reservation KF 2019-01-29 punkt 17-1 från Vänsterpartiet  - Att kommunanställda utbildas och att 

upphandlade företag har utbildning i sexualiserat våld , våld i nära relationer samt 

jämställdhetsarbete 

 

Lennart Johnsson (V) och Anita Gidén (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Anita Gidéns 

yrkande. 

Motiveringen är att Falkenbergs kommun är alltför ängslig i sitt arbete kring att ge personalen en 

verktygslåda för att identifiera tecken på sexualiserat våld, våld i nära relationer samt jämställdhet i 

arbetslivet. Att inte uppdra till nämnder, bolag och Räddningstjänst Väst att genomföra utbildningar 

utan istället försiktigt ”uppmana” verksamheterna att genomföra utbildningen kan läsas av enskilda 

verksamheter som att ”politiken önskar att vi ska utbilda men om vi inte vill så behöver vi inte”.   

Vänsterpartiets motion rör inte bara förhållandet arbetsgivare/arbetstagare. Kommunen har ett 

ansvar för att alla kommunens omsorgstagare bemöts på ett värdigt sätt och inte upplever sig utsatta 

för övergrepp i sitt boende, sin dagliga verksamhet etc. En utbildning av personalen i dessa så viktiga 

frågor kan medföra att de slår larm och att omsorgstagare får stöd i ett tidigt skede. 

Vänsterpartiet har gång på gång pekat på problemen med att en stor andel av verksamheten ligger 

på privata utförare, ett tungt bärande skäl från Vänsterpartiets sida är just det grundläggande ansvar 

som kommunen har för omsorgstagarna, oavsett driftsform. Att hänvisa till EU-rätt som motivering 

att vi inte kan tvinga upphandlande företag att följa kommunens beslut är fel, i alla fall i den del som 

rör avtal inom ramen av lagen om valfrihetssystem (LOV). På internet finns ett förfrågningsunderlag 

gällande Falkenbergs kommun avseende LOV från 2018, där framgår följande; 

”A 2.2. Avtalstid  Avtalet gäller tillsvidare med rätt för kommunen att säga upp avtalet i de fall 

kommunen finner att det finns behov att göra förändringar i avtalet eller när förutsättningarna för 

avtalet förändras (t.ex. ändrade lagar eller politiska beslut). Uppsägningstiden är då sex (6) 

månader.” 

Det framgår av kommunfullmäktiges ärende att denna utbildning inte medför några merkostnader 

för verksamheterna vid genomförandet. Vänsterpartiet tror inte att något företag skulle välja att 

avsluta affärsrelationen med kommunen då företagen kostnadsfritt (på samma sätt som enheter 

inom egen regi) får möjlighet att ta del av kommunens framtagna utbildningsmaterial för 

kompetensutveckling i en central och viktig fråga. En kunskap som med stor sannolikhet leder till att 

företaget höjer sin kvalitetsnivå inför framtida förfrågningsunderlag och uppdrag.  

Med det beslut som fullmäktige nu tar väljer Falkenbergs kommun, som gärna vill se sig i framkant av 

utvecklingen i Sveriges kommuner, att backa sig in i efterdyningarna av metoo-upproret. Det är 

sorgligt. 

 

För Vänsterpartiet 

 

Anita Gidén   Lennart Johnsson 
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